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BU-sak 31/2014 HØRING VEDRØRENDE PLAN FOR SKATETILBUD- OG ANLEGG 

 
 
Bakgrunn: 
Bymiljøetaten (BYM) har, på oppdrag fra Byrådsavdelingen for miljø og samferdsel (MOS), 
laget utkast til plan for skatetilbud og skateanlegg i Oslo. For å sikre medvirkning er 
planforslaget sendt på høring slik at aktuelle interesser kan uttale seg. 
 
Frist for innspill er 20.mars 2014. 
 
Saksframstilling: 
BYM viser til at skating er en idrett i vekst, og at det i en rekke byer det er naturlig å 
sammenligne seg med, er etablert flere og bedre skateboardanlegg enn i Oslo. Skating i Norge 
er en relativt ny aktivitet ettersom det ble innført totalforbud mot skating i 1978. Bakgrunn for 
forbudet var fare for skader og det ble opphevet først i 1989. Forbudet omfattet både salg, kjøp 
og det å stå på skateboard. Det antas at det i dag er ca 10 000 skatere i Oslo, og at disse møtes 
på tvers av kjønn, alder, kultur og sosial status. Miljøet er preget av toleranse og samhold der 
de samles for å skate sammen. Skating er preget av å være en urban aktivitet med tette bånd til 
kultur, mote, musikk og trender. 
 
BYMs intensjonen med utarbeidelse av planen er å: 

• sette lys på dagens situasjon for skatere i Oslo 
• legge grunnlaget for å finne mulige lokaliseringer 
• sikre helårs tilbud for både topp og bredde 
• sikre gode kreative anlegg som setter Oslo på skatekartet  

 
Hensikten med planen er at den skal munne ut i forslag til hvordan skateanlegg kan utvikles for 
ulike brukergrupper og på ulike steder i byen. Hovedkategoriene for skating kan grovt deles inn 
i: streetskating, bueskating og longboard hvor de fleste kjører streetskating (ca 70-80%).  
 
Skating som fenomen og kultur kan være med på å skape kreative og levende byrom. I byutvik- 
lingsperspektiv skal det tilrettelegges for aktivitet for flere brukergrupper ved valg av 
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aktivitetsområder og materialvalg. En av de største utfordringene ved etablering av større 
skateanlegg i byen er å finne balanse mellom aktivitet og menneskers behov for et rolig og lite 
støybelastende nær- og bomiljø. Områder/ arealer som prioriteres bør ikke ligge i nærheten av 
boliger, men på restarealer i parker/friområder, samlokaliseres til allerede eksisterende anlegg 
eller områder som ligger til industriområder, i tillegg må det være enkelt å komme til anlegget 
med kollektivtransport. 
For å sikre gode skateanlegg når det skal bygges nye anlegg, er det viktig med bred 
medvirkning fra brukergruppene. Anleggene må gjøres både tidsriktige og fremtidsrettede, og 
bygges slik at de kan videreutvikles og bygges om.     
 
I Oslo finnes få skateanlegg som kan defineres som tilfredsstillende og dekke skaternes behov. 
Av innendørs skatehaller finnes det kun en mindre hall i Bydel Stovner, Haugenhallen. 
Utendørsanlegget på Jordal ble sommeren 2013 oppgradert med ombygging og nytt dekke. 
Rundt omkring i byen finnes flere gode anlegg (såkalte ”skatespots”, det vi si mindre anlegg 
eller ramper) på Torshov, Marienlyst, Vika og i Gamlebyen (Gamlebyen sport og fritid (GSF) 
sitt anlegg ved Dyvekes bro). I tillegg finnes ”trappeanlegg” som ved Fyrstikkalleen skole og 
ved Rådhuset/ rådhustrappa.  
 
BYM mener at Oslo bør ha et helhetlig tilbud til de som ønsker å skate i Oslo. I henhold til 
Plan for idrett og friluftsliv (PIF) 2013 – 2016 er følgende mindre anlegg planlagte i 2013/14: 

• Møllerparken 
• Teisenparken 
• Torshovparken 
• Ruseløkka skole 
• Heming banen 
• Tryvann 
• Skøyen skole 
• Frognerkilen 

 
Skatehall på Vollsløkka er planlagt med oppstart i 2014. Innendørshallen vil gi helårs tilbud 
med mulighet for skating i vinterhalvåret og på regnværsdager i sommerhalvåret. Hallen skal 
være primært for skatere, men skal også kunne benyttes av BMX-sykler, rulleskøyter og 
sparkesykler.   
 
I BYM sin oversikt over foreslåtte anlegg/ arealer for anlegg i Oslo (PIF 2013-2016) er 
følgende anlegg i bydelen nevnt: 
 

Anleggssted Anleggstype/element Status 
Olafiaplassen, Akerselva Streetskating PIF 2013 -2016 
Dyvekes bro Må avklares PIF 2013 -2016 
Sørenga bro Må avklares PIF 2013 -2016 

 
Som følge av planarbeidene vil BYM sette i gang et arbeid med en konseptvalgutredning 
(KVU) hvor man ser på ulike alternative plasseringer av skateanlegg. I KVUen skal det 
vektlegges kvalitet og funksjonalitet framfor antall anlegg, og utredningen skal også sees i 
sammenheng med planlagt Behovsplan for idrett og friluftsliv.    
 
BYM har utarbeidet følgende anbefaling til skateplan for Oslo:  
I arbeidet for et bedre tilbud på skateanlegg skal Oslo ha spesielt fokus på de positive sidene ved anleggene og 
aktivitet som foregår i byen. Utviklingen av nye anlegg skal skje ut fra medvirkning og tett dialog med skatemiljø 
og andre berørte. Når nye anlegg bygges skal det være fokus på funksjonalitet og kvalitet, fremfor kvantitet. 
Videre er det ønskelig at skateanleggene bidrar til å plassere Oslo på det nasjonale og det internasjonale 
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”skatekartet”. Det skal søkes samarbeid med andre kommuner og byer, nasjonalt og internasjonalt. Det skal være 
et mål at Oslo blir hovedstaden med de ”kuleste spottene” og de gode anleggene. 
 

• Voldsløkka skatehall skal være ferdig kvalitetssikret i 2014 
• Prosjektering av Voldsløkka utendørsanlegg starter opp i 2014-02-20 
• Det jobbes videre med å utrede nye Haugenstua skatehall (områdeløft Haugenstua) 
• Det igangsettes i 2014/2015 et KVU-arbeid med å etablere 1-2 utendørs skateparker på min 2500m². 

Innerste del av Frognerkilen og Filipstadbryggen skal vurderes som aktuelle alternativer. I samme KVU 
skal det utredes arealer som kan benyttes til permanente anlegg på min 1000 m². Målet på lengre sikt er å 
etablere 1-2 anlegg på min 2500m² og minst 4 anlegg på min 1000m². 

• BYM foreslår å legge til rette for flere mindre anlegg og ta ulike byrom i bruk til mindre skateanlegg. 
Små investeringer kan frigjøre stor skateaktivitet. 

• Det igangsettes en KVU for å finne et egnet område for å anlegge en løype for longboard i Oslo. Aktuelle 
områder som bør inngå i alternativanalysen er Korketrekkeren, Grefsenkollen, områder i Bydel Bjerke og 
Bydel Alna 

• Det utvikles en egen nettbasert oversikt over skateanlegg og tilbud i Oslo. Nettsiden ses i sammenheng 
med den planlagte ”Behovsplan for idrett og friluftsliv” og utarbeides i tett dialog med skatemiljøet. 

• Det settes i gang et kartleggingsarbeid for å få en oversikt over ledige arealer, industrihaller, 
verkstedshaller etc som i samarbeid med eiere kan utvikles eller transformeres til innendørs skateanlegg. 
BYM ønsker også å se på muligheten for å videreutvikle eksisterende ”kunstige tak” for skateanlegg som 
for eksempel etablerte broer og/ eller bygninger som gir mulighet for tørt utendørs helårsbruk. 

• Det søkes i byutviklingssammenheng å legge til rette for nye skatespots gjennom bevist materialvalg 
(granitt, betong etc) og enkle tilpasninger i gater og det offentlige rom. 

 
 
 
Bydelsdirektørens vurdering: 
Bydelsdirektøren stiller seg positiv til Bymiljøetatens (BYM) initiativ og anbefalinger til 
utarbeidelse av en helhetlig plan for forbedring og utvikling av skatetilbudet i hele Oslo by.  
 
Forslag til Plan for skatetilbud og anlegg er lagt fram for representant for barn og unge som 
slutter seg til BYMs anbefalinger. I BYM sin oversikt over foreslåtte anlegg/ arealer i Oslo, 
som foreslått i Plan for idrett og friluftsliv (PIF) 2013 – 2016, vises det til etablering av anlegg 
på Olafiaplassen i planperioden. Barn og unges representant viser til at det ses fram til at dette 
anlegget realiseres snarest.  
 
I byutviklingsperspektiv skal det tilrettelegges for aktivitet for flere brukergrupper ved valg av 
aktivitetsområder og materialvalg. I forbindelse med regulering og utbygging i Bjørvika, er det 
områder hvor det kan vurderes om det bør etableres skateanlegg/ skatespotter. 
 
En av de største utfordringene ved etablering av større skateanlegg i byen, er å finne balanse 
mellom aktivitet og menneskers behov for et rolig og lite støybelastet nær- og bomiljø. 
Beliggenhet til boliger og nærmiljø må vurderes nøye før etablering av skateanlegg. Beboeres 
behov for stille områder særlig vektlegges.   
 
 
Bydelsdirektøren innstiller til bydelsutvalget å fatte følgende vedtak:  

1. Bydelsutvalget stiller seg positive til Bymiljøetatens (BYM) initiativ og anbefalinger til  
utarbeidelse av en helhetlig plan for forbedring og utvikling av skatetilbudet i hele Oslo 
by. 

 
2. Bydelsutvalget viser til Plan for idrett og friluftsliv 2013 – 2016 hvor skateanlegg på 

Olafiaplassen står oppført over foreslåtte anlegg/arealer. Bydelsutvalget ber om at dette 
anlegget prioriteres og realiseres snarest. 
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3. Bydelsutvalget ber om at i forbindelse med utarbeidelse av reguleringsplaner i nye 

utbyggingsområder, bla i Bjørvika, vurderes om det kan etablere anlegg/skatespots. 
 

4. Bydelsutvalget ber om at det ved vurdering av arealers egnethet vektlegges beboere og 
nabolags behov for stille områder og nærmiljø.  

 
 
 
Bydel Gamle Oslo 
 
 
 
Lasse Østmark                                                                          Randi Nagelhus 
bydelsdirektør                                                                           avdelingsdirektør 

 
 

  
  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Vedlegg: Høring vedrørende plan for skatetilbud og anlegg fra Bymiljøetaten 
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